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Kukkasen koulun ympäristöpäivä
Kukkasen koululla järjestettiin ympäristöpäivä 25.9.2019. Oppilaat osallistuivat päivän aikana 

erilaisiin työpajoihin ja pääsivät tutustumaan ympäristöaiheisiin ja osallistumaan. 

Kahteen kaupunkisuunnittelutyöpajaan osallistui yhteen 16 oppilasta, jotka olivat 7. ja 9.-luokilta.

Työpajassa tutustuttiin kaupunkisuunnitteluun keskustelemalla ja katsomalla Pelissä yhteinen 

kaupunki -videoita. Sen jälkeen pelimäisessä työpajassa suunniteltiin Rakokiven liikekeskuksen 

aluetta.





Rakokiven suunnitteluhaaste

Mihin suuntaan Rakokiven liikekeskus kehittyy tulevaisuudessa?

Missä ovat tärkeimmät hengailupaikat ja virkistyskohteet?

Miten kaupunki koetaan turvalliseksi kävelijälle ja pyöräilijälle?

Miten keskusta ohjaa joukkoliikenteen käyttöön?

Millaisessa Rakokivessä sinä haluaisit tulevaisuudessa opiskella, 
työskennellä tai viihtyä vapaa-ajalla?



Havaintoja ja tulkintaa oppilaiden 

ajatuksista
Virkitysalueet ja vihreä

• Moni ryhmistä koki, että haluaisi lisää kaupunkivihreää Rakokiveen.

• Erityisesti nykyiselle torille ja Rakokiventien varteen toivottiin lisää vihreyttä ja istutuksia.

• Vihreyttä toivottiin myös S-Marketin parkkialueelle.

• Toripolun itäpuolella olevalla metsäalueelle toivottiin lisää virkistyskäyttöä. Lukiolaiset esittivät metsäalueen läpikulkevaa 

kävelyreittiä tai oleskelupaikkaa.

Oleskelu

• Nykyisen torin kohdalle toivottiin lisää oleskelupaikkoja. Mainittiin tuolit, jotka oli otettu pois.

• Myös kaavassa esitetty kulttuuripuiston kohta nousi oleskelun paikkana esille, vaikka siitä ei ennen tehtävää keskusteltu.

• Oleskelumahdollisuuksia toivottiin myös tulevaan skeittipuistoon, kuten myös vihreyttä ja taidetta. Ehdotettiin, että voisiko

skeittipuiston rakenteisiin maalata graffiteja.

Rakentaminen

• Tyhjät tontit ihmetyttivät oppilaita Rakokivessä. Esitettiin joko uutta rakentamista, puistomaisuutta tai oleskelu niille. 

Esimerkiksi Rapparintien ja Toritien varressa oleva tontit.

• Rakokiventien 15:n kohdalla useimmat ryhmistä toivoivat jotain uudistumista tai lisää rakentamista.



Rakokiven kehittämismateriaalit

Puupalikat = uutta rakentamista

Vihreät pallot = istutukset, katupuut ym.

Vihreä nauha = vehreä puistoreitti

Violetit pallot = tapahtumien ja oleskelun paikat

Violetti nauha = kävelytie

Punainen nauha = pyörätie

Punaiset pallot = pyöräparkit

Valkoiset pallot = bussipysäkit

Valkoinen nauha = bussireitti

Pinkit pallot = julkiset taideteokset













Oppilaiden oivalluksia ja palautetta

Ryhmä 1, 7-luokkalaiset

• Kartan teko oli kiva!

• Kiva fiilis

• Kaikki oli kivaa

• Kartan teko oli kivaa

• Suunnittelun helppous

• Oli kiva työpaja

• Oli kivaa suunnitella ja päästä näyttämään ja kertomaan mitä uudistuksia haluaisi.

• Oli ihan kivaa! Huomasin, että mieleeni jäi ainakin se sijoitus ja viihtyisyys osa. Se, että ihmisillä pitää olla 

”oikeat” ja hyvät oltavat ja siihen panostetaan paljon.

• Oli kivaa suunnitella Rakokiveä. Työpaja oli kiva! ☺

• Oli ihan kiva ☺

• <3

• Oli  kivaa <3

• Kartan tekeminen oli kivointa!



Oppilaiden oivalluksia ja palautetta

Ryhmä 2, 9-luokkalaiset

• Oli kivaa katsoa, miten tätä aluetta voisi muuttaa ja oli kivaa mitä muutoksia tulee.

• Rakennusten uudistus. Mukavat pari tuntia. Hauskaa suunnitella.

• Työpaja tuntui ihan kivalta kun näki miten suunniteltiin tulevaisuutta.

• No oli iha jees ja olis ihan kiva, jos Rakokiveä uudistettaisiin.

• Kaupungin suunnittelu on monimutkaista puuhaa. Ihan mukavaa puuhaa oli.



Seuraa verkossa

Facebook.com/LahtiKymp

Twitter.com/LahtiKymp

www.lahti.fi/kaavoitus

Kiitos kaikille 
osallistuneille!


